AGRICULTURE & EUROPE



Table ronde - Décryptage des leviers européens JEUDI 25 SEPTEMBRE DE 9H15 À 10H - SALLE 5

L'Union Européenne met à disposition des mesures pour réguler les marchés, soutenir les filières et accompagner les dynamiques collectives.

Que vous soyez producteur, membre d'une organisation agricole, conseiller ou acteur institutionnel, cette table ronde vous offre l'opportunité de mieux comprendre les dispositifs européens, de découvrir comment ils peuvent s'appliquer à vos projets, et d'échanger avec des intervenants, notamment avec un député européen spécialisé sur les sujets agricoles.



- Les Organisations Communes des Marchés (les différents OCM)
 Comment l'Union Européenne encadre-t-elle les marchés agricoles ?
- Les Organisations de Producteurs (OP) Pourquoi et comment se regrouper ?
- ✓ Les Programmes Opérationnels (PO) et la nouveauté Lait Bio
 Comment sont-ils élaborés, financés, et mis en place à l'échelle nationale?

Les intervenants :

Eric Sargiacomo

Député européen et Conseiller régional de Nouvelle-Aquitaine

Guillaume Lefort

Vice-Président de Chambres d'agriculture France

Philippe Marquet Président de Biolait

Julia Gardies

Conseillère Diversification et Animatrice Filières Alimentaires Chambre d'agriculture lle de France









Round table - Decoding European levers
THURSDAY 25 SEPT. FROM 9:15 TO 10 AM - ROOM 5

The European Union provides measures to regulate markets, support industries and support collective dynamics.



Whether you are a producer, member of an agricultural organisation, advisor or institutional actor, this round table offers you the opportunity to better understand European mechanisms, discover how they can be applied to your projects, and exchange ideas with speakers, including a Member of the European Parliament specialising in agricultural issues.

On the agenda: 3 tools to decrypt

- → The Common Market Organisations (the various CMOs)

 How does the European Union regulate agricultural markets?
- Producer Organisations (POs)
 Why and how should we come together?
- Operational Programmes (OP) and the new Organic Milk initiative How are they developed, funded, and implemented at the national level?

The speakers:

Eric Sargiacomo

Member of the European Parliament and Regional Councillor for Nouvelle-Aquitaine

Guillaume Lefort

Vice-President of Chambers of Agriculture France

Philippe Marquet President of Biolait

Julia Gardies

Diversification Advisor and Food Chain Coordinator, lle de France Chamber of Agriculture



